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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges inden EM2019 at sikre 

reelle muligheder for opfiskning af kvoten for hellefisk ved forvaltningsområdet 

Upernavik, gennem tiltag til ændring af forvaltningen af fiskeriet inden for de gældende 

regler.    

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Svarnotat 
(Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug) 

2. behandling 
 

 

Naalakkersuisut skal hermed takke Inatsisartuts udvalg for fiskeri, fangst og landbrug for deres 

betænkning. Naalakkersuisut noterer sig at udvalget tilslutter sig forslaget. Udvalget har 

opfordret Naalakkersuisut til ved 2. behandlingen af forslaget at besvare spørgsmål, hvoraf 

disse fremkom under 1. behandlingen: 

 

1) Har Naalakkersuisut fortsat planer om nedsætte de kystnære kvoter? 

 

Naalakkersuisut fastsatte den 29. november 2018, at hellefiskekvoterne i 

forvaltningsområderne Diskobugten og Upernavik skal indledes en trinvis tilpasning af TAC, 

tilladelige fangstmængde over en fireårig periode, til den biologiske rådgivning. Dette 

fastholder Naalakkersuisut. 

 

2) I bekræftende fald, hvornår forventer Naalakkersuisut at nedsætte de kystnære kvoter? 

 

Naalakkersuisut henviser til svaret til spørgsmål 1. Naalakkersuisut fastsætter kvoten for 2020 

senere på året og forventeligt i december 2019. 

 

3) Hvis de kystnære kvoter for hellefisk nedsættes, hvordan agter Naalakkersuisut så at 

gøre det? 

 

Naalakkersuisut har under nævnte beslutning af 29. november 2018, besluttet at der årligt skal 

tages 10% af kvoten over en fireårig periode. 

 

4) Forventer Naalakkersuisut at hæve hellefiskekvoterne i forbindelse med afskaffelse af 

de kvotefri zoner? 

 

Naalakkersuisut har overvejelser om ændring af de kvotefrie områder generelt og afventer 

Fiskerikommissionens arbejde, før der træffes beslutning om ændringer. 

 

5) Agter Naalakkersuisut at ophæve kvotesystemet, og hvad vil man opnå, hvis det er det 

man vil?  
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Naalakkersuisut har ikke overvejelser om ophævelse af kvotesystemet. 

 

6) Hvornår forventer Naalakkersuisut at give tilladelse til, at Polar Seafood A/S kan starte 

deres produktionsvirksomhed op til indhandling af henholdsvis krabber og hellefisk i 

Upernavik? 

 

Naalakkersuisut har behandlet Polar Seafood A/S´s ansøgning d. 23. maj, 2019 og meddelt 

selskabet tilladelse til at opføre produktionsanlæg til krabber og hellefisk i Upernavik. 

 

7) Hvis virksomheden ikke får tilladelse, ønsker udvalget oplyst, hvad der er til hinder for 

lovgivningsmæssigt at udstede tilladelse? Hvis det er lovgivningen, der er til hinder 

herfor, bedes Naalakkersuisut forklare, hvorledes dette så skal løses.  

 

 Naalakkersuisut henviser til svaret til spørgsmål 6. 

 

8) Under behandlingen af pkt. 175 blev det vanskelige indhandlingsforhold, bl.a. pga. 

klausuler, i Kangersuatsiaq bragt op flere gange. Hvornår vil der komme afklaring for 

disse forhold? 

 

Naalakkersuisut har ingen indflydelse på handler mellem private parter og det aftaler, der indgås 

mellem disse.  

 

Naalakkersuisut noterer sig, at udvalget i forbindelse med behandlingen af forslaget blandt 

andet opfordre til under det kommende arbejde, at arbejde for sikring af reelle muligheder for 

opfiskning af kvoten for hellefisk i forvaltningsområderne Uummannaq og Diskobugten. 

Derudover undersøge hvordan man kan fjerne forhindringer ved indsættelse af 

indhandlingsskibe. Herunder ønskes til dels undersøgt muligheden for fjernelse af klausuler i 

forbindelse med opførelse af fabrikker samt, bygdernes indhandlingsmuligheder ønskes 

undersøgt. 


